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Úprava zahrady základní školy fi nišuje
Smysluplně využít prostor školní za-

hrady, poskytnout odpovídající zázemí 
žákům základní školy pro výuku tělesné 
a sportovní výchovy, podpořit pohybo-
vé aktivity dospělých a v neposlední 
řadě esteticky dotvořit frekventované 
a pohledově exponované místo, kde 
se soustřeďuje školní, kulturní a spo-
lečenský život, to byly cíle projektu na 
úpravu zahrady základní školy. 

V nově oploceném areálu postup-
ně vznikají dvě multifunkční hřiště 
o rozměrech 28 x 15 m a 18 x 9 m, 
která budou vybavena prvky pro ma-
lou kopanou, házenou, volejbal, te-
nis, nohejbal, badminton a basketbal. 
V areálu se dále nachází běžecký 
ovál, rozběhová plocha a doskočiště 
pro skok daleký, přístřešek pro ven-
kovní výuku, sklad sportovního nářadí 
a přístřešek pro kola. Celý prostor bude 
vybaven mobiliářem, doplněn zpevně-
nými plochami a osvětlen novým ven-
kovním osvětlením. Vně areálu již nyní 
lemuje oplocení nový chodník.  

Realizace projektu byla zahájena 
v srpnu loňského roku, hlavní staveb-
ní práce tak připadly do podzimních 
a zimních měsíců, což způsobilo, že 
nemohly být položeny umělé sportov-
ní povrchy. Situace však byla s doda-
vatelskou fi rmou vyřešena formou do-
datku ke smlouvě o dílo, který posunul 
termín dokončení do 30. dubna 2019. 

Po dokončení bude areál sloužit 
nejen dětem v rámci jejich výuky, 
ale v odpoledních a podvečerních ho-
dinách i široké veřejnosti. Všechny 
věkové kategorie se tak mohou těšit 
na první letošní teplé měsíce, kdy si 
budou moci vyzkoušet nová sporto-
viště či jen tak se zrelaxovat v nově 
upraveném prostředí školní zahrady.

Jaroslava Rajchmanová 
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Informace ze zasedání rady a zastupitelstva obce

Zasedání rady 5. 12. 2018
 Rada obce schválila:
• cenovou nabídku na výměnu nevyhovujících doprav-

ních značek ve výši 22 913,- Kč bez DPH fi rmě Signex 
KH, s.r.o. Břeclav 

• Dodatek č. 3 ke Smlouvě o poskytnutí dotace na zho-
tovení územního plánu obce Hrušky mezi Jihomorav-
ským krajem a Obcí Hrušky, kterým se posouvá datum 

dokončení územního plánu do 31. 12. 2019
 Rada obce projednala:
• výměnu dřevěných částí na houpačce umístěné na 

dětském hřišti Na zahajce
• Smlouvu o právu umístit a provést stavbu na pozemku 

p. č. 206/6

Zasedání rady 19. 12. 2018
 Rada obce schválila:
• rozpočet na rok 2019 příspěvkové organizace Základ-

ní škola Hrušky, rozpočet je navržen jako vyrovnaný 
s částkou 6 487 000,- Kč na straně výnosů i nákladů

• rozpočet na rok 2019 příspěvkové organizace Mateř-
ská škola Hrušky, rozpočet je navržen jako vyrovnaný 
s částkou 6 870 000,- Kč na straně výnosů i nákladů

• rozpočet na rok 2019 příspěvkové organizace Sprá-
va majetku Obce Hrušky, rozpočet je navržen jako 
vyrovnaný s částkou 975 000,- Kč na straně výnosů 
i nákladů

• smlouvu o dílo s Regionální televizí Jih na zhotovování 
video reportáží z kulturních akcí v Hruškách 

• na základě několika předložených nabídek, Smlouvy 
na dodávku elektrické energie a plynu se stávajícím 
dodavatelem - fi rmou E.ON Energie a.s. 

• Smlouvu o poskytování právních služeb na období od 
1. 1. 2019 do 31. 12. 2022 

• pokácení okrasného stromu před rodinným domem na 
pozemku p. č. 206/6, za podmínky, že strom bude na-
hrazen výsadbou nového stromu na ulici Hlavní, např. 
hrušní.

Zasedání rady 9. 1. 2019
 Rada obce schválila:
• Smlouvu o právu umístit a provést stavbu na pozemku 

p. č. KN 206/6, který je ve vlastnictví obce, jedná se 
o vybudování kanalizační přípojky, napojení musí být 
provedeno prořezem vozovky, protlak zde není možný

• prodloužení termínu čerpání dotace v rámci uzavřené 
Smlouvy o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu obce 
Hrušky na vyřešení dostatečného zdroje vody v lokali-
tě Nádraží do 30. 6. 2019

• dodatek č. 1 ke smlouvě na softwarový servis a škole-

ní programového účetního systému KEO 
• fi rmě E.ON Distribuce a. s. České Budějovice Smlouvu 

č. 1040016094/001 o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene na pozemku p. č. 1037/1 a p. č. 1148  

• pověření právního zástupce obce k vyřízení záležitos-
tí spojených s odstraněním duplicitního vlastnictví na 
pozemku p. č. 231/2 v k.ú. Hrušky

• schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2018 s navýšením 
příjmové strany o 24 100,- Kč a navýšením strany vý-
dajů o 24 100,- Kč

Zasedání rady 23. 1. 2019
 Rada obce schválila:
• objednávku a zpracování cenové nabídky na pořízení 

kolumbária na místním hřbitově 
 Rada obce neschválila:
• záměr prodeje pozemku p. č. 223 v k.ú. Hrušky
 Rada obce projednala:
• žádost Jihomoravského kraje o příspěvek na spolufi -

nancování Integrovaného dopravního systému Jiho-

moravského kraje
• možnost vyhlášení konkurzního řízení na pracovní mís-

ta ředitelů MŠ a ZŠ v době od 1. 2. 2019 do 30. 4. 2019
• možnost spolupráce s fi rmou REMA-AOS a.s. na sběr 

obalových materiálů  
• nákup nového lustru do kostela
• vybudování bezbariérového přístupu z parkoviště ma-

teřské školy k ordinaci praktického lékaře 

Zasedání rady 6. 2. 2019
 Rada obce schválila:
• fi rmě E.ON Distribuce a. s. České Budějovice Smlouvu 

č. 1030047226/002 o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene na pozemku p. č. 1380  
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• cenovou nabídku fi rmy SB Patrol s.r.o. na rozšíření ka-
merového systému na hřišti ZŠ ve výši 143 960,- Kč 
bez DPH 

 Rada obce projednala:
• projednala a nedoporučuje vydat souhlasné stanovis-

ko fi rmě XREAL DOBYPO s.r.o. s výstavbou skladova-

cích hal podél rychlostní silnice E55, souhlas by zna-
menal zhoršení dopravní situace i životního prostředí 
v intravilánu obce

• zřízení termínovaného vkladu ve výši 2 mil. Kč na 
dobu 24 měsíců u fi nančního ústavu Waldviertler 
Sparkasse 

Zasedání rady 20. 2. 2019
 Rada obce schválila:
• cenovou nabídku a tisk celobarevné varianty zpravo-

daje Hrušecké okénko za 23,-Kč/ks bez DPH
• fi rmě E.ON Distribuce a. s. České Budějovice Smlouvu 

č. 1030049410/003 o budoucí smlouvě o zřízení věcné-
ho břemene na pozemku p. č. 1281/1  

• smlouvu o právu umístit a provést stavbu na pozemku 
obce p. č. 770/6, jedná se o parkoviště u rodinného 
domu č. p. 375

• Městu Břeclav Smlouvu o příspěvku na spolufi nanco-
vání sítě sociálních služeb na rok 2019, příspěvek činí 
50,- Kč na 1 obyvatele

• schvaluje podání žádosti na MMR ČR Praha v rámci 
programu 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje ven-
kova a jeho podprogramu 2.1 – DT 117d8210A – pod-
pora obnovy místních komunikací týkající se opravy 
komunikace a chodníků na ulici Na Kanadě

• v případě neúspěchu při získání dotace provedení rea-
lizace opravy komunikace a chodníků z vlastních zdro-
jů do 31.12.2019

 Rada obce projednala:
• dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o zajišťování 

úkonů městské policie – zvýšení odměny za služby na 
400,- Kč/hod  

Zasedání rady 6. 3. 2019
 Rada obce schválila:
• Smlouvu o dílo na rok 2019 – 2021 na tisk místního 

zpravodaje Hrušecké okénko 
• Smlouvu o právu umístit a provést stavbu na pozemku 

obce p. č. KN 204/1 a 204/10 za účelem vybudování 
vodovodní přípojky k nově budovanému rodinnému 
domu a její napojení na inženýrské sítě

• fi rmě Nextprojekt s.r.o. Břeclav cenovou nabídku na 
vypracování projektové dokumentace – prodlouže-
ní technické infrastruktury Na Zahajce u nových RD 
k ulici U pálenice ve výši 82 280,- Kč vč. DPH a ce-
novou nabídku na projektovou dokumentaci na pro-

dloužení technické infrastruktury pro výstavbu rodin-
ných domků Na Zahajce směrem k železniční trati ve 
výši 173 030,- Kč vč. DPH

• fi rmě SB Patrol s. r. o. Smlouvu o dílo č. 118/2019 na 
rozšíření kamerového systému o hřiště u ZŠ dle před-
ložené cenové nabídky

• nákup nových venkovních pingpongových stolů na hři-
ště u základní školy

 Rada obce neschválila:
• žádost Jihomoravského kraje o příspěvek na spolufi -

nancování IDS Jihomoravského kraje

Zasedání zastupitelstva 10. 12. 2018
 Zastupitelstvo obce schválilo:
• rozpočtové opatření č. 5/2018 navýšením příjmo-

vé části o 396 500,- Kč, snížením výdajové čás-
ti o 5 155 000,- Kč a vytvořením fi nanční rezervy 
5 551 500,- Kč

• rozpočet obce pro rok 2019 s celkovými příjmy ve 
výši 23 068 900,- Kč; celkovými výdaji ve výši 37 396 
800,- Kč  a fi nancováním s použitím fi nanční rezervy 
ve výši 14 327 900,- Kč

• darovací smlouvu mezi Obcí Hrušky a Jihomoravským 
krajem týkající se bezúplatného převodu pozemků – 
souvislých pásů pod parkovacími zálivy na ulici Břec-
lavská a část pozemku na ulici U zbrojnice, kde je 
vybudováno místo pro přecházení

• dohodu o zrušení předkupního práva na pozemku 
p. č. 1572/3 v lokalitě Zahajka

• dodatek č. 1 ke kupní smlouvě, kterým se posunuje 
termín kolaudace rodinného domku na pozemku p.č. 
1566/58 v lokalitě Zahajka do 30. 6. 2019

• dodatek č. 1 ke kupní smlouvě, kterým se posunuje 
termín kolaudace rodinného domku na pozemku p.č. 
1566/61 v lokalitě Zahajka do 30. 6. 2019 

• dodatek č. 1 ke kupní smlouvě, kterým se posunuje 
termín kolaudace rodinného domku na pozemku p.č. 
1566/57 v lokalitě Zahajka do 30. 6. 2019 

• dodatek č. 1 mezi Obcí Hrušky a fi rmou Stavba a údrž-
ba silnic s.r.o., který řeší navýšení ceny díla „Parkovi-
ště u MŠ“ na konečnou částku 1 111 807,- Kč bez DPH.

• volbu členů fi nančního výboru
• volbu členů kontrolního výboru
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Zasedání zastupitelstva 6. 3. 2019
 Zastupitelstvo obce schválilo:
• dodatek č. 4 k vypracování územního plánu Hrušek, 

důvodem pro změnu smlouvy je rozšíření předmětu 
plnění o požadavek na úpravu návrhu ÚP pro opakova-
né veřejné projednání dokumentace. 

• dohodu o zrušení předkupního práva na pozemku p. č. 
1566/54 v lokalitě Zahajka

• dohodu o zrušení předkupního práva na pozemku p. č. 
1566/52 v lokalitě Zahajka

• dohodu o zrušení předkupního práva na pozemku p. č. 
1566/64 v lokalitě Zahajka

• odměny členům stavební komise ve výši: předseda - 
500,- Kč, členové - 300,- Kč za účast na zasedání

• „Smlouvu DP01/2019 o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Obce Hrušky na rok 2019“ spolku Sokol Hrušky

• Jednací řád zastupitelstva Obce Hrušky
• Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o zajišťování 

úkonů městské policie podle zákona o obecní policii

Skládka BIOODPADU – Zahajka

Vážení občané, opět jsme byli fi r-
mou, která sváží bioodpad ze skládky 
na Zahajce, upozorněni, že vyvezené 
bioodpady obsahovaly i odpad, který 
tam nepatří a bylo nutné jej na kom-
postárně vytřídit. Za tuto službu nám 
budou fakturovány náklady vzniklé 
při vytřiďování. Tyto náklady jdou 
z obecního rozpočtu, tedy z fi nancí nás 
všech a mohly být použity na pořízení 
věcí potřebnějších. Chceme vás tedy 
touto cestou upozornit, že celý pro-

stor skládky je monitorován kamerami 
se záznamem. Jsme nuceni přistoupit 
k nepopulární věci, záznamy ve spolu-
práci s Městskou policií Moravská Nová 
Ves začít zpětně pravidelně sledovat 
a občany, kteří budou na skládku vyvážet 
odpad, který tam nepatří, pokutovat. 

Nepotřebné dřevo, suť a ostatní 
zbytky stavebního materiálu můžete vy-
vést do kontejneru na sběrném dvoře, 
větve a jejich zbytky uložit mimo tuto 
skládku na prostranství za skládkou. 

Věříme, že toto předběžné upo-
zornění před vyvozováním následných 
sankcí vezmete opravdu vážně a na 
bioskládku budete vyvážet jen odpad, 
který tam patří. Pro orientaci opětov-
ně zveřejňujeme tabulku, jak odpady 
třídit. Tabulka je k dispozici i na obec-
ních stránkách www.hrusky.cz.

Děkujeme za pochopení.
Ing. Božena Kratochvílová,

odborný referent
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Školní mozaika z mateřské školy

Pobyt dětí z MŠ venku za každého počasí
V předškolních zařízeních bývalo 

dříve povinné otužování, nyní tato 
povinnost není. Je to tedy teď hlavně 
na rodičích, aby své děti k otužová-
ní vedli. Většina rodičů se domnívá, 
že v zimě je nutné držet děti pěkně 
v teple. Aby dítě „neofouklo“, jeho 
pokojíčky náležitě vytopí a okna uza-
vřou. Takové přehřívání ovšem vede 
ke značnému zchoulostivění a pak jen 
krátkodobý pobyt na chladném vzdu-
chu způsobí prochladnutí a následné 
nachlazení.  

V mateřských školách se tedy sna-
žíme chodit s dětmi ven skoro za kaž-
dého počasí a tím zabránit zchoulos-
tivění dětí.

Pobyt dětí předškolního věku ven-
ku řeší vyhláška Ministerstva zdra-
votnictví ČR č. 410/2005 Sb., o hy-
gienických požadavcích na prostory 
a provoz zařízení a provozoven pro 

výchovu a vzdělávání dětí a mladist-
vých. V § 21 odst. 2 se uvádí:

„V zařízeních pro výchovu a vzdě-
lávání a provozovnách pro výchovu 
a vzdělávání pro děti předškolního 
věku je denní doba pobytu venku 
zpravidla 2 hodiny dopoledne, odpo-
ledne se řídí délkou pobytu dětí v za-
řízení. V zimním i letním období lze 
dobu pobytu venku upravit s ohledem 
na venkovní teploty. Pobyt venku 
může být dále zkrácen nebo zcela vy-
nechán pouze při mimořádně nepříz-
nivých klimatických podmínkách a při 
vzniku nebo možnosti vzniku smogové 
situace. V letních měsících se provoz 
přizpůsobí tak, aby bylo možné pře-
nést výchovnou činnost dětí do ven-
kovního prostředí nebo stíněných te-
ras v co největším rozsahu.“

Za nepříznivé klimatické pod-
mínky lze označit smogovou situaci, 

vichřici, déšť, hustou mlhu, husté 
sněžení, bouřku, teplotu vzduchu pod 
-10°C a kombinaci uvedených situací. 
V případě nepříznivých klimatických 
podmínek je doporučeno pobyt dětí 
venku zkrátit na 15 – 20 minut. Při 
vycházce učitelka vyhodnocuje situa-
ci a dohlíží na tepelnou pohodu dětí.

Rodiče jsou povinni dítěti dochá-
zejícímu do MŠ zajistit vhodné ob-
lečení dle ročního období a dle kli-
matických podmínek každého dne 
(nepromokavé bundy, nepromokavé 
kalhoty, pevná a voděodolná obuv, 
v zimním období zateplená, v letním 
období dostatečně vzdušná, savá).

Rodičům je doporučováno zajistit 
dostatečné množství náhradního ob-
lečení pro případné převlékání dítěte 
z mokrého nebo zašpiněného oblečení.

Mgr. Soňa Vítková, 
učitelka MŠ Hrušky

Karneval v MŠ
Již od pondělí 25. února jsme si zdobili třídy zvířátky 

a maskami z papíru, aby ve čtvrtek vše vyvrcholilo vese-
lým „Zvířátkovým karnevalem“. Také maminky a babičky 
se nenechaly zahanbit a připravily úžasné a krásné masky 
pro své děti.

Od rána do třídy chodili pejsci, medvídci, kočičky, 
ovečky a další zvířátka, berušky, ptáčci i motýlci. Po sva-
čince jsme si zatancovali na disko, zahráli si soutěže s ba-

lónky a židličkami a navštívili kama-
rády v jiných třídách. Nakonec jsme 
za krásné masky a výhry v soutěžích 
dostali sladkou odměnu. Moc se nám 
to povedlo a budeme se těšit za rok 
zas.

Lenka Předinská, 
učitelka MŠ Hrušky
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do Mateřské školy Hrušky, příspěvkové organizace se koná
ve čtvrtek 9. května 2019 v ředitelně MŠ od 10:00 do 16:00 hod.

S sebou si vezměte:
- rodný list dítěte

- průkaz pojišťovny
- evidenční list dítěte potvrzený lékařem

- přezůvky

Všechny informace k zápisu naleznete na webových stránkách mateřské školy (www.mshrusky.cz). Žádost o přijetí 
spolu s evidenčním listem obdržíte v MŠ od 23. dubna 2019. 

Spolu se zápisem proběhne „DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ“

Zápis dětí

V září 2015 vydalo Ministerstvo zdravotnictví Nutrič-
ní doporučení pro školní stravování, které by mělo být 
pomůckou při sestavování jídelního lístku. Co je jeho ob-
sahem a jak ho postupně zavádíme do praxe se můžete 
dočíst v následujícím příspěvku.

Polévky
Při plánování jídelníčku bychom měli upřednostňovat 

zeleninové polévky. Doporučení předpokládá jejich zařa-
zení 12x v měsíci. Luštěninové polévky jsou doporučeny 
tři až čtyři. Počítají se sem nejen klasické luštěninové 
polévky, ale i polévky s luštěninovou zavářkou. Zato se 
poprvé klade důraz na používání obilných zavářek ve for-
mě celých i upravených zrn (kroupy, krupice, vločky). 
Smyslem je zařazovat pestrou škálu obilovin, konkrét-
ně jáhly, kroupy, krupky, pohanku, kukuřičnou krupici, 
bulgur, kuskus, špaldu. Nutriční doporučení se zabývá 
i kombinací polévky a hlavního jídla a za vhodné se pova-
žuje, pokud před bezmasý nebo sladký hlavní pokrm není 
zařazena masová polévka. Správnou volbou by v takovém 
případě mohla být polévka z luštěnin. 

Hlavní jídla s masem
Požadavky na frekvenci jednotlivých druhů masa se 

příliš neliší od těch minulých. Nekompromisně se doporu-
čení staví k používání uzenin a uzeného masa a pro školní 
stravování se vůbec nedoporučuje. A to nejen v hlavních 
jídlech, ale ani v polévkách. I u nás se ho snažíme ome-
zovat, ale přesto jsme se nerozloučili se zapečenými těs-
tovinami, haluškami s uzeným masem a kysaným zelím 
nebo plněnými bramborovými knedlíky.  

Co všechno musí ŠJ dodržovat. 
Nutriční doporučení pro školní stravování

Bezmasé pokrmy a luštěniny
Bezmasá slaná jídla by se měla vařit 4x za měsíc, tedy 

jeden den v týdnu. Poprvé se v jakémkoli ofi ciálním dopo-
ručení pro školní stravování objevuje tvrzení, že za plno-
hodnotné jídlo je považován luštěninový pokrm v kombinaci 
s obilovinou (bez vejce či masa). Takový oběd je pro strávníky 
lépe stravitelný. Obávám se však, že zejména u starších dětí 
a u dospělých s tím jen těžko uspějeme. Luštěniny lze ale po-
dávat i v masových jídlech, kdy nahradí část masa.  V souladu 
s tímto pravidlem vaříme např. fazolové guláše, v kterých 
kombinujeme fazole různých barev a velikostí s pestrobarev-
nou zeleninou a vepřovým nebo hovězím masem.

Přílohy
Houskové knedlíky z bílé mouky se doporučují maxi-

málně 2x za měsíc. Další doporučení se týká obilninových 
příloh. Měly by být co nejpestřejší, neměly by převládat 
klasické těstoviny z bílé mouky, ale jejich výběr by měl 
být co nejširší (podobně jako u polévkových zavářek). 
Kuskus, bulgur, pohanku i jáhly do jídelníčku zařazujeme 
– tu s větším, tu s menším ohlasem.

Zelenina
Čerstvá zelenina by měla být na jídelníčku zastoupena 

8x za měsíc, tepelně upravená 4x za měsíc.
Nápoje
Velká část předpisu je věnována nápojům. Děti by 

měly mít vždy k dispozici čistou pitnou vodu nebo jiný 
neslazený nápoj. K tomu se může nabízet slazený nápoj 
nebo mléko (neslazené či s příchutí). Takový pitný režim 
nabízíme i v naší jídelně. 

Školní jídelna
Jak se říká, „sto lidí sto chutí“, nezavděčíme se všem strávníkům. Snažíme se ale, aby dětem chutnalo. Jídelní lístky musí 

být sestaveny tak, aby byl dodržen tzv. spotřební koš, aby všechny komodity, které zaručují správnou výživu, byly splněny. 
Určitě jste si všimli, že jsme do jídelníčků zařadili nová jídla - tak snad budou chutnat. Jedná se o vepřové tam-

pico, rýžové nudle s kuřecím masem a zeleninou, vepřovou kýtu se šípkovou omáčkou a celozrnným knedlíkem, džu-
več (maso + zelenina) s rýží, zbruf (maso + základ na špagety + sýr) s těstovinami, domácí gyros s bramborovou kaší 
a salátem a pizza margherita.                                                                                            Školní jídelna při MŠ Hrušky
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Školní mozaika ze základní školy

Divadlo Polárka
Co se vám vybaví při vyslovení jména Astrid Lindgrenová? Určitě jsou to Děti z Bullerbynu, Pipi Dlouhá punčocha, 

ale také úžasná kniha Bratři Lví srdce. Je to kniha o veliké bratrské lásce, odvaze, překonání strachu ze smrti, který 
máme určitě všichni, poznání dobra, ale také zla. Je to zkrátka kniha o morálních hodnotách, které jsou stále aktu-
ální. My jsme mohli v pátek 1. března vidět velmi zdařilou adaptaci této knihy v divadle Polárka v Brně. Hru režíroval 
Jan Cimr a dramaturgie se zhostila Alžběta Kubíčková.

Mgr. Lenka Holečková

A co o divadelní hře napsaly naše děti:
V pátek 1. 3. jsme byli v Brně v divadle Polárka na 

představení Bratři Lví srdce. Mně se to moc líbilo a my-
slím, že i celé škole. Příběh byl o dvou bratrech, kteří 
se jmenovali Jonatán a Karel, neboli Suchárek. Bylo to 
někdy vtipné nebo zase naopak smutné. Jonatán vždy vy-
právěl svému bratrovi, že se potkají v Nangiale a také 
tak se stalo. Jonatán byl velice statečný a obětoval svůj 
život pro svého bratra skokem z okna, když jim hořel 
dům. Zanedlouho se oba bratři sešli v Nangiale v Třešňo-
vém údolí. Společně zachránili Šípkové údolí, kde vládl 
zlý Tengil. Myslím, že se to Astrid Lindgrenové povedlo.

Lukáš Podkalský, 4. třída

Můj největší zážitek byl, když se zapálil v divadle 
opravdový oheň a herci přišli přes diváky shora ze schodi-
ště a vedli zajatce ke králi.

Dominika Straková, 3. třída

Bylo to strašně super. Jeli jsme tam autobusem asi 
hodinu, ale stálo to za to. Byl tam opravdový oheň a já 
se chvíli bál, že to na mě spadne. Přes ten oheň herci 
skákali a taky moc hezky zpívali. Nakonec dobro vyhrálo 
nad zlem a to je dobře.

Alex Wilt, 3. třída

Soutěž v recitaci a zpěvu
Koncem února proběhla na naší 

škole třídní a školní kola soutěže 
ve zpěvu a recitaci. Soutěžilo se ve 
třech kategoriích. První kategorii 
tvořili naši nejmladší – prvňáčci, dru-
hou pak žáci druhé a třetí třídy, třetí 
kategorii uzavírali žáci čtvrté a páté 
třídy. Vystoupení dětí byla zajíma-
vá a poutavá, děti hravě zvládly boj 
s trémou. Předstoupit před publikum, 
přednést text a nezapomenout slova, 
to chce talent a odvahu. Vystoupení 
dětí hodnotily tradičně dvě poroty, 
pedagogická a žákovská. Příjemnou 
atmosféru dotvářely děti z jednotli-
vých tříd svým potleskem a uznáním.

Mgr. et Mgr. Jana Mikolášová
 

Výsledky školního kola

RECITACE 1.MÍSTO 2.MÍSTO 3.MÍSTO
1.kategorie Dalibor Bačík Simona Kolajová Kryštof Tkadlec
2.kategorie Ema Pížová Tomáš Vyrubalík Edita Koplová
3.kategorie Amálie Frýdková Markéta Tichá Tomáš Filipovič
ZPĚV
1.kategorie Anna Štachová David Nešpor Nela Mělnická
2.kategorie Mariana Antoschová Jana Klimešová Dominika Straková
3.kategorie Ema Dreslerová Tereza Hrnčiríková Laura Tkadlecová
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Vybíjená
18. prosince 2018 se v naší ZŠ uskutečnil 2. ročník tur-

naje ve vybíjené. K měření sil pozvali naši čtvrťáci a pá-
ťáci stejně staré kamarády ze sousední školy v Moravské 
Nové Vsi. Každý tým tvořilo deset vybraných dětí z jedné 
třídy. Tak proti sobě nastoupily čtyři týmy a ve vzájem-
ných utkáních změřily síly s ostatními. Nejlépe si vedli 
naši páťáci, kteří jednoznačně vyhráli všechna svá utkání 
a tím i celý turnaj. Čtvrťáci obsadili 4. místo.

Soutěž ve šplhu
Začátkem února jsme dětem z Moravské Nové Vsi 

oplatili návštěvu a přijeli k nim na soutěž ve šplhu na 
tyči. Ze čtvrté a páté třídy byli vybráni vždy dva nej-
rychlejší chlapci a dvě děvčata. Každý ze závodníků měl 
2 pokusy a počítal se mu ten rychlejší. Po vyrovnaných 
soubojích zástupci naší školy vybojovali čtyři třetí místa.

Sběr papíru
V úterý 14. května 2019 od 14:30 do 17:30 hod. proběhne na sběrném dvoře v Hruškách sběr papíru.

Sbíráme: noviny + časopisy + kancelářský papír, staré knihy bez pevných obalů, lepenka - vše svázané
Akce proběhne pouze za příznivého počasí.

    Jana Zugarová

Zápis do 1. ročníku základního vzdělávání 
pro školní rok 2019/2020

Na ZŠ Hrušky se zápis uskuteční dne 9. dubna 2019 od 15:00 do 16:30 hod.

Zápis se týká dětí narozených v období od 1. září 2012 do 31. srpna 2013 
a dětí s odkladem povinné docházky z loňského roku. Zákonný zástupce se 
u zápisu prokáže platným občanským průkazem a předloží rodný list dítěte.

Rodiče, kteří budou pro dítě žádat odklad povinné školní docházky, vyplní 
žádost o odklad a doloží vyjádření školského poradenského zařízení (pedago-
gicko-psychologické poradny nebo speciálního pedagogického centra) a dět-
ského lékaře.

5. třídu reprezentovali:
Patrik Totka, Jakub Nešpor, Lukáš Beneš, Břetislav Va-

liš, Aneta Nešporová, Kristýna Konečná, Markéta Tichá, 
Lucie Tichá, Kristýna Faková, Tereza Florusová

4. třídu reprezentovali:
Lukáš Podkalský, Šimon Kubík, Marek Michalica, Mar-

kéta Létalová, Tereza Čechová, Ondřej Havlík, Kristýna 
Šulavová, Mikuláš Píža, Amálie Frýdková, Leoš Fako

Naši školu reprezentovali:
4. třída – Markéta Létalová (3.místo), Sofi e Valentová, 

Leoš Fako (3. místo), Lukáš Podkalský
5. třída – Ema Dreslerová, Sofi e Navrátilová (3. místo), 

Lukáš Beneš, Thomas Sadiku (3. místo)
   Mgr. Marcela Vrzalová
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Poslední hrušecký lednový víkend 
byl ve znamení plesů. Po pátečním 
plesu Regionu Podluží zaplnili v so-
botu parket tělocvičny základní ško-
ly účastníci další kulturní akce a to 
tradičního discoplesu. Pro tento 
rok jsme zvolili téma „Divoký zá-
pad“. Pro mnohé, zejména mužské 
osazenstvo, se to stalo vítanou pří-
ležitostí k návratu do dětských let, 
stačilo jen dokoupit kolt a nasadit 
kovbojský klobouk. I přesto, že se ve 

Na měsíc květen plánujeme s podporou obecního úřadu opět jednodenní zájezd. Tentokrát se podíváme do skan-
zenu Modrá u Velehradu, navštívíme podvodní tunel Živá voda i samotný Velehrad. O termínu a přihlášení budeme 
informovat prostřednictvím místního rozhlasu.

Tradiční hodovní výstavu bychom letos chtěli věnovat podlužáckému kroji a jeho vývoji. Proto uvítáme zapůjčení 
starších krojů ženských, mužských i dětských a jejich součástí a fotografi í. 

                    Jana Šumberová       

Divoký západ v hrušecké tělocvičně

Vlastivědný kroužek připravuje

Vzpomínka na Aničku
V těchto dnech, kdy se příroda probouzí ze zimního spánku, nás nečekaně opustila kamarádka a zaklá-

dající členka vlastivědného kroužku paní Anna Titlová. Anička patřila po celých dvacet let jeho existence 
k vůdčím osobnostem. Vynikala svými znalostmi historie Hrušek i celého okolí, entuziazmem a zájmem 
o veškeré dění. Podílela se na výstavách, které každoročně pořádáme, a publikacích, na kterých jsme 
spolupracovali s obecním úřadem a dalšími složkami. Naposledy to byly knihy Padlí z pomníku a 650 let 
obce Hrušky.

 Aničko, budeš nám moc chybět.
                                                      členky VK   

společnosti vyskytovali nejrůznější 
desperáti a rudé tváře, nemuseli se 
zástupkyně něžného pohlaví obávat 
o svou bezpečnost, jelikož koncen-
trace mužů zákona (šerifů) byla vel-
mi vysoká. Discoples zpestřili svým 
vystoupením členové skupiny LINE 
DANCE Břeclav. O návrat do prostře-
dí saloonu z komedie Limonádový 
Joe se postaraly mažoretky Zuzanky 
s kankánovým představením. Věří-
me, že se ples všem návštěvníkům 

líbil a těšíme se příští rok opět na 
viděnou.

Po taneční zábavě se s nadchá-
zejícím jarem blíží i tradiční Pálení 
čarodějnic. Tento rok se setkáme 
27. dubna 2019 opět „u myslivny“. 
Kromě symbolického upálení čaro-
dějnice čeká na děti celá řada úkolů 
v Pohádkovém lese. Program doplní 
i šermířské vystoupení a ohňová show.

Těšíme se na Vás!
Vaše DRTICHY
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Spousta z nás vyráží o víkendech či v jiných chvílích 
volna poznávat krásy a zajímavosti blízkého i vzdáleného 
okolí. Bereme kola, auta nebo možná jen pohodlné boty 
a jdeme či jedeme vstříc novým zážitkům. Cíle si urču-
jeme tak, aby vyhovovaly našim zájmům a možnostem. 
Pro milovníky železnice a stavitelských zajímavostí mám 
jeden tip. Jmenuje se Oskar a je to most. Je nový, že-
lezniční a oceněný. A jaká je jeho největší výhoda? Máme 
ho, co by kamenem dohodil.  

Jedinečný ocelový železniční most byl v letech 2014 – 
2015 vybudován na trati Hohenau – Přerov ve volné kraji-
ně za Břeclaví, kde překlenuje odlehčovací rameno Dyje. 
Nahradil stávající, již technicky nevyhovující přemos-
tění v km 80,930 trati a zajistil tak požadovanou traťo-
vou rychlost 160 km/hod. Tři po sobě jdoucí konstrukce 
původního mostu byly odstraněny a na jejich místě byla 
osazena nová ocelová konstrukce s jedním otvorem pro 
průtok řeky a ortotropní mostovkou, která tvoří žlab pro 
kolejové lože.

Několik technických údajů: uložení mostu je šikmé 
pod úhlem 41° s přesazením hlavních nosníků o osm me-
trů, teoretické rozpětí hlavních nosníků činí 97 m, teore-
tické vzepětí oblouku hlavního nosníku je 14 m. Každou 
kolej převádí jednokolejný most – jde tedy o dvě jed-
nokolejné konstrukce vedle sebe. Hlavní nosníky působí 
jako tzv. síťovaný oblouk, kdy síť táhel zajišťuje propo-
jení trámu a oblouku hlavního nosníku tak, že se výrazně 
zlepšuje odezva na dynamické zatížení dopravou. Systém 
síťovaného oblouku byl na české železnici použit vůbec 
poprvé. Celková délka mostu je 129,90 m, šířka 16,90 m, 
hmotnost ocelové konstrukce 1900 t. 

Autorem architektonického návrhu je Ing. arch. Vác-
lav Kocián, hlavním projektantem byl Ing. David Rose, 
generálním dodavatelem AŽD Praha a ocelovou konstruk-
ci zhotovila společnost FIRESTA-Fišer, rekonstrukce, stav-
by, a.s. Idea architektonického řešení spočívala se stře-
tu dvou světů, techniky a přírody, kdy technická stavba 
stvořená lidmi se zarývá do něžné krajiny Podyjí. Cílem 

Oskar - evropský ocelový most roku 2018 

bylo nalézt harmonické propojení ve formě dynamických 
linií mostu s ladnými liniemi přírody. Hlavní barvou mostu 
je neutrální bílá, pro odlehčení konstrukce je spodní část 
opatřena antracitovou černou a na nosných táhlech, příč-
ném ztužení a zábradlí je barva žlutá až žlutooranžová.

Společnost European Convention for Constructional 
Steelwork každoročně pořádá soutěž o most roku, která 

je rozdělena do dvou kategorií - Silniční a želez-
niční mosty a Lávky pro pěší a cyklisty. Do jejího 
pátého ročníku (5th Steel Bridge Awards 2018) 
bylo přihlášeno celkem 35 mostních konstrukcí 
z 19 zemí. Oskar byl mezi nimi a nedopadlo to 
jinak, než vítězstvím v kategorii Silniční a že-
lezniční mosty. Máme tak v našem okolí unikátní 
stavbu, v evropském měřítku nejlépe hodnoce-
ný ocelový most roku 2018 a možná o tom ani 
nevíme. Více informací naleznete na www.mos-
toskar.cz nebo na facebookové stránce. 

Když jsem se při jedné pracovní schůzce 
s hlavním projektantem Ing. Davidem Rose ze-
ptala, proč se most jmenuje Oskar, odpověděl 
mi, že jeho zakulacený hlavní nosník a žlutoo-
ranžová barva táhel evokují slunce a jeho pa-
prsky … a slunci se přece říká Oskar. 

Tak už víte, kam se pojedete příště podívat?
Jaroslava RajchmanováFoto: David Mahovský
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Pozvání na akce Regionu Podluží
Na základě schváleného plánu činnosti svazku Regionu Podluží si vás dovolujeme pozvat na kulturní a sportovní 

akce pořádané pod záštitou tohoto dobrovolného svazku:

Aktivity a akce regionu: 
- VIII. ročník přehlídky Zpěváčci Regionu Podluží – (24. 3. 2019 – Starý Poddvorov)
- XV. Přehlídka dětských folklorních souborů – (30. 3. 2019 – Dolní Bojanovice)
- XVI. ročník cyklovýletu – „Otevírání jara na Podluží a Hodonínsku“  (26. 4. 2019 - Lanžhot)
- XIII. ročník soutěžní přehlídky dětských verbířů na Podluží – (12. 5. 2019 – Starý Poddvorov)
- XIII. ročník soutěžní přehlídky dětských verbířů z Podluží – (20. 5. 2019 – Lužice)

Akce pod záštitou regionu:
- Štafetový závod na kolečkových bruslích – Lužice (květen 2019)
- Setkání mužských sborů na Podluží – (11. 5. 2019 – Tvrdonice)
- Podluží v písni a tanci Tvrdonice – 66. ročník (7. – 9. 6. 2019)

Spolupráce s RTV Jih
Regionální televize (RTV) Jih je informačním portálem 

nejen pro místní občany, ale také pro turisty. Již něko-
lik let nám přináší informace hlavně o tom, co se děje 
v našem bezprostředním okolí, ale také o tom, co v celo-
plošné televizi neuvidíme. A to především aktuální zpra-
vodajství, reportáže nebo dokumenty přímo z naší obce 
či blízkého okolí.

Zmíněné reportáže a příspěvky můžete shlédnout na 
internetových stránkách www.rtvj.cz. Od letošního roku 
bylo nově zahájeno veřejné vysílání, které si můžete na-

Tříkrálová sbírka Hrušky 2019

Pokladnička č. 1  6 045,--Kč
vedoucí:       Jaroslav Helešic              
členové: Martin Tichý, Filip Tichý                                                                                                        

Pokladnička č. 2   6 079,-- Kč
vedoucí:       Martina Nešporová 
členové:  Kristýna Konečná, Lucie Tichá
                                                        
Pokladnička č. 3   5 550,-- Kč
vedoucí:       Mario Kalužík    
členové:            Kristýna Benešová, Karolína Smetanová,
  Nikola Smetanová

Pokladnička č. 4   8 434,-- Kč
vedoucí:       Barbora Helešicová 
členové:     Adriana Antoschová, Mariana Antoschová,
  Terezie Smolárová, Hana Smolárová  

ladit v pásmu UHF, K48 frekvence 690 MHz, horizontální 
polarizace.

Jedná se o společnou Česko-Slovenskou televizi, kte-
rá byla vytvořena s regionální televizí z Holíče u příle-
žitosti 100. výročí vzniku samostatného Československa. 
Záměrem bylo propojit Českou a Slovenskou republiku 
a zajistit chybějící informování občanů o událostech na 
obou březích Moravy. V televizi v současnosti běží pořad 
Ahoj Moravo a Vzpomeňte si s námi.

Pokladnička č. 5   6 345,-- Kč
vedoucí:      Petr Štach
členové:      Pavel Filipovič, Petr Filipovič, 
  Anna Štachová 
                                                    
Pokladnička č. 6   11 000,--Kč
vedoucí:         David Nešpor    
členové:        Denisa Nešporová, Barbora Michalíková,
  Ema Dreslerová, Adina Dreslerová

Pokladnička č.7  7 672,-- Kč
vedoucí:           Pavel Filipovič   
členové: Nela Nováková, Martin Novák, Jakub Novák 
         
Celkem koledníci vykoledovali  51 125,-- Kč
Diecézní charita Brno, oblastní charita Břeclav děkuje 
všem občanům, kteří přispěli na tuto sbírku.
Poděkování patří také skupinkám koledníků a OÚ Hrušky.
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Střípky z dobového tisku

Z Hrušek
Nedávná členská schůze JZD byla 

rušná. Projednávala se na ní socialis-
tická soutěž, za účasti zástupců pat-
ronátních závodů z ČSD Břeclav. Naše 
ženy – družstevnice se ale zdráhají 
do soutěže zapojit. A přece by nám 
v práci byla hodně prospěšná, jak 
o tom jeden ze zástupců hovořil. Dále 

V Hruškách se stále činí
Sotva si Hruščané dokončili pěkné 

dílo pro děti předškolního věku tím, 
že rozšířili a nově upravili budovu 
mateřské školy, již se pouští do dal-
ších akcí, na nichž vypomáhají hlav-
ně občané brigádnicky. Hned na jaře 
byla upravena jedna vozovka v délce 
asi 250 m a nyní se pracuje na další. 
Mimo toho se Hrušečtí letos pustili 
do stavby požární zbrojnice, která, 

Jak rostou družstva  
Do nedávna mělo JZD Hrušky jen 

dva vlastní traktory. Teď, převzetím 
z STS, jich už má 14 a o další dva má 
zažádáno. Takový park už něco po-
třebuje. Družstevníci v Hruškách si 

Kdo pomůže?
Družstevníci v Hruškách mají letos k silážování kukuřici na 54 ha, k jejíž sklizni mají 2 silážní kombajny. Sotva však 

začali silážovat, potrhaly se jim na 1 kombajnu klínové řemeny, které se nepodařilo ani během celého týdne sehnat. 
Rozměry jsou tyto: 17x11,6 – 3 kusy a 4 kusy rozm. 20x1.000. Nemáte takové řemeny ve vašem závodě?

se schůze zabývala senosečí a pří-
pravou na žně. V jednocení cukrov-
ky pomáhali i pracovníci ze živočiš-
né výroby. Některé ženy vyjednotily 
i 3 měřice. Teď vypomáhají i v okopáv-
kách. Jen kdyby už to počasí nezlobi-
lo. Nedávno byla v Hruškách otevřena 
nová prodejna se samoobsluhou. Pro 

Hruščany je to cosi nového, ale jistě 
si také zvyknou. V poslední době se 
zásluhou MNV upravují ulice a silnice. 
Právě se pracuje na úpravě cesty od 
družstevního střediska a v ulici „Na 
aleji“.

MV Hrušky

mimo odpracovaných hodin brigád-
nicky, bude mít hodnotu asi 200 tisíc 
Kč. Zatím mají požární vozidla roz-
místěna po stodolách, neboť ve staré 
zbrojnici na ně nebylo místo. Brigád-
nicky na stavbě bude letos odpraco-
váno asi 1.600 hodin a národní výbor 
má již k tomu závazky jednotlivých 
občanů v evidenci. Zbrojnice bude 
mít dvě garáže a další místnost, která 

poslouží i jako tělocvična. Letos, po 
projednání III. sjezdového materiálu, 
se MNV dohodl s jednotným zeměděl-
ským družstvem, že mládeži, která 
zatím musí schůzovat v nevyhovující 
místnosti, vybuduje klubovnu s kni-
hovnou, a to přímo v objektu JZD. 
Národní výbor na tuto akci uvolní 
z doplňkového rozpočtu 10 tisíc ko-
run.

budují velké dílny s halou, kde bude 
také kovárna a zámečnická dílna. 
Dosud však má družstvo jen jednoho 
opraváře, a to na značný strojní park 
rozhodně stačit nebude. Zámečníci 

a strojníci mají zde možnost ucházet 
se o dobré zaměstnání. JZD Hrušky je 
konsolidované a vede si dobře.

Dvě fůry rajčat denně
Dobrou úrodu rajčat mají letos družstevníci v Hruš-

kách. Denně jich odvážejí dvě plné fůry do závodu 
Fruty v Lednici v hodnotě asi 6 tisíc korun. V součas-
né době sklízejí družstevníci také švestky, kterým se 
u nich dobře daří. Za pomoci členů myslivecké společ-
nosti vysázeli letos kolem cest, potoků a na volných 
prostranstvích dalších 2 tisíce stromků švestek.

Také v JZD Hrušky dokončují tento týden zimní orbu. 
Na nově sceleném padesátihektarovém lánu pracovali 
traktoristé F. Vlašic a Mrlák i v neděli, a s úkolem se vy-
pořádali ve velmi krátkém čase. – Dokud počasí dovolí, 
budou hrušečtí družstevníci ještě vyvážet a zaorávat hnůj 
pro jarní setí.

Soupis hospodářského zvířectva bude uskutečněn 
k 1. lednu 1957, jako v jiných letech, a to podle věkových 
skupin. MNV mají do 22.XII. jmenovat soupisové pracovní-
ky a hlavního soup. pracovníka, který bude mít dohled na 
správné vykonávání soupisu. Zpracované výsledky před-
loží míst. národní výbor do 5 dnů po dni soupisu okresní 
službě SÚS.
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S jarem přichází čas mrouskání koček. Nikdy nedokážete všem narozeným koťatům vaší kočky 
najít nové domovy. Nebuďte prosím nezodpovědní a nechejte vaši kočku i kocoura kastrovat! 
Děkujeme za spolupráci.

Naďa Tomalová, předsedkyně z.s. Kočky SOS Hodonín
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